
امام جمعه کرمان:
مسئولان وقت خود را صرف 

بهبود معیشت مردم کنند
ولی فقیه  نماینده  جامعه:  گروه 
در استان و امام جمعه کرمان با بیان 
مسئولان  وظایف  از  یکی  این که 
گفت:  است،  مردم  معیشت  بهبود 
صرف  را  خودمان  وقت  »باید 
بهبود معیشت مردم کنیم و بسته 
ابعاد  در  خود  کاری  حوزه ی  به 

گوناگون به این مسئله بپردازیم«.
کرمان،  استانداری  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
حجت الاسلام حسن علیدادی سلیمانی، یک شنبه هفتم آذرماه 
در شورای اداری استان بیان کرد: »مسئولان استان کرمان چند 
دین بزرگ بر گردن دارند که با همدلی، همراهی، انگیزه ی بالا، 

اراده ی قوی و حرکت جهادی باید آن ها را ادا کرد«.
وی ادامه داد: »اولین نکته ی مدنظر مسئولان در رابطه با 
مکتب شهید سلیمانی است. مکتب شهید سلیمانی روش و 
منشی دارد و هر کدام باید در حوزه ی ماموریت خودمان تا جای 
ممکن سعی بر آن بگذاریم که مکتب ایشان را پیاده کنیم«. 
امام جمعه کرمان اظهار کرد: »ما وظیفه داریم برای نسل جوان 
وی،  کنیم«.  برنامه ریزی  سلیمانی  شهید  مکتب  راستای  در 
وظیفه ی دیگر مسئولان را بهبود معیشت مردم بیان کرد و 
گفت: »باید وقت خودمان را صرف بهبود معیشت مردم کنیم 
و بسته به حوزه ی کاری خود در ابعاد گوناگون به این مسئله 
بپردازیم«. امام جمعه کرمان از الزامات بهبود معیشت مردم را 
احترام و تکریم مراجعات مردمی در محیط های اداری عنوان 
کرد و گفت: »تنش آبی در بخش شرب و کشاورزی و صنعت، 
خشکسالی ، توزیع متوازن ثروت و مسائل کارگری از مسائل 

مورد تاکید و توجه مسئولان باید باشد«. 

معاون حقوقی سپاه اعلام کرد
پروندۀ ترور شهید سلیمانی

در مرحلۀ صدور کیفرخواست 
ترور  »پرونده ی  گفت:  سپاه  حقوقی  معاون  جامعه:  گروه 
سپهبد شهید سلیمانی به قدری کامل و جامع است که در 
به  به زودی  ان شاءالله  و  است  کیفرخواست  صدور  آستانه  ی 
نتیجه می رسد«. سردار شمخانی اظهار کرد: »البته متاسفانه 
بین الملل  پیگیری  زمینه ی  در  ملموسی  و  جدی  اقدامات 
پرونده ی سردار سلیمانی انجام نشده است«. به گزارش مهر 
در نشست  آذرماه  روز دوشنبه 8  سراسری، سردار شمخانی 
تخصصی آخرین وضعیت حقوقی پرونده ی ترور شهید سپهبد 
و  شخصیت  انقلاب  »در  کرد:  اظهار  سلیمانی  قاسم  حاج 
سلیمانی یک شخصیت  اما شهید  داشتیم  زیادی  مجاهدین 
ویژه بوده است. مطالبه ی حقوقی این موضوع از لحاظ این که 
بود  سپاه  در  مؤثر  شخصیت های  از  یکی  سلیمانی  سردار 
را  از کارکنان سپاه  ما است چراکه وظیفه ی دفاع  برعهده ی 
ما برعهده داریم«. وی افزود: »در چند بعُد ما با قوه قضائیه 
همکاری داشتیم هم به ضابط و هم مرتبط و شاکی؛ اطلاعات 
و اسنادی برای اثبات جنایات در اختیار قوه قضائیه قرار داده 
شده است«. معاون حقوقی سپاه پاسداران گفت: »هزاران برگ 
داده  قرار  قضائیه  قوه  اختیار  در  و  تهیه  اسناد جامع  و  سند 
شده است که امیدواریم هرچه زودتر پیگیری این موضوع به 
نتیجه برسد البته در این پرونده خیلی نیازی به اسناد نیست 
چون افراد رسماً به این جنایت اعتراف کرده اند«. وی ادامه داد: 
»هزاران نفر در دادگاه شعبه ۵۵ دادخواست حقوقی داده اند که 
انتقام خون سردار سلیمانی را از قاتلین او بگیریم که ان شاءالله 

دادگاه در سالروز ترور این شهید بزرگوار برگزار می شود«.
اقدامات  معاون حقوقی سپاه تاکید کرد: »البته متأسفانه 
پرونده ی  بین الملل  پیگیری  زمینه ی  در  ملموسی  و  جدی 

سردار سلیمانی انجام نشده است«. 

وزیر نیرو اعلام کرد؛
صنایع آب بر مناطق کویری از 
پساب و آب دریا استفاده کنند

گروه اقتصاد: وزیر نیرو از تصویب طرح ضربتی کوتاه مدت 
و  چهارمحال   اصفهان،  استان های  آب  مشکلات  حل  برای 
تاکید کرد که صنایع  و  داد  یزد و خوزستان خبر   بختیاری، 
آب بری که در مناطق کویری قرار دارند باید با استفاده از پساب 
و آب دریا، آب مورد نیاز خود را تامین کنند تا از آب مورد نیاز 
کشاورزی و شرب استفاده نشود. به گزارش باشگاه خبرنگاران 
جوان سراسری، علی اکبر محرابیان هشتم آذرماه؛ بیان کرد: 
»امروز در جلسه ی تشریح دستاورد ها و نتایج سومین جلسه ی 
مدت  کوتاه  ضربتی  طرح  استان،  چهار  آب  مسائل  بررسی 
برای حل مشکلات آب اصفهان، چهارمحال  و  بختیاری، یزد 
و خوزستان به تصویب رسید«. وی گفت: »این طرح  بخش 
قابل توجهی از نگرانی مردم را برطرف می کند، اما برای تامین 
آب کافی و اصلاح وضعیت موجود باید شاهد اجرای طرح های 
میان مدت و بلندمدت باشیم«. محرابیان ادامه داد: »باید صنایع 
آب بری که در مناطق کویری قرار دارند با استفاده از پساب 
و آب دریا، آب مورد نیاز خود را تامین کنند تا از آب مورد 
»صنایع  افزود:  وی  نشود«.  استفاده  شرب  و  کشاورزی  نیاز 
استان هایی که در این محدوده قرار دارند مکلفند طی دو تا سه 
سال، آب مورد نیاز خود را از طریق آب های غیرمتعارف تامین 
کنند«. وزیر نیرو یادآور شد: »در جلسات آینده شاهد تصویب 
طرح های میان مدت و بلندمدت در این استان ها خواهیم بود«. 

معاون میراث فرهنگی استان کرمان:
۴۵ اثر جدید تاریخی و فرهنگی 

ثبت ملی می شود
گروه جامعه: معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان کرمان گفت: »پرونده ی 4۵ 
اثر فرهنگی و تاریخی غیرمنقول استان کرمان برای ثبت در 
فهرست آثار ملی در حال تکمیل است«. به گفته ی شفیعی، 
باستانی  محوطه های  و  تپه ها  به  مربوط  پرونده ها  این  اغلب 
حوزه ی شهرستان ارزوئیه و آثار معدن کاری و فلزکاری کهن و 
ابنیه ی تاریخی حوزه ی شهرستان های سیرجان، زرند و کرمان 
است. به گزارش ایسنا کرمان، مجتبی شفیعی ششم آذرماه 
افزود: »علاوه بر پرونده آثار مذکور، پنج پرونده ی آثار طبیعی 
و  ارسال شده  میراث فرهنگی  وزارت  به  و  تکمیل  نیز  استان 
تکمیل چهار پرونده ی دیگر هم در دستور کار است«. او بیان 
ناملموس  و  معنوی  آثار  مستندسازی  پرونده ی  »چهار  کرد: 
اقدام  و  تهیه  دست  در  نیز  ملی  آثار  فهرست  در  ثبت  برای 
است«. شفیعی با اشاره به این که استان دارای هفت هزار اثر 
این  اصلی  اولویت های  از  »یکی  گفت:  است،  شده  شناخته 
اداره کل ثبت آثار تاریخی، طبیعی و فرهنگی در فهرست آثار 

ملی است که خوشبختانه روند رو به رشدی دارد«. 

خبر
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استاندار کرمان خبر داد
واکسیناسیون ضعیف در 9 شهرستان استان

رئیس کل دادگستری استان کرمان مطرح کرد
نقش شورای گفت وگوی دولت
 با بخش خصوصی پررنگ تر شود

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان خبر داد
وضعیت بغرنج بیکاری زنان در استان کرمان

تزریق دُز یادآور برای ۱۸ تا ۶۰ ساله ها تصویب شد
هشدار دربارۀ موج جدید کرونا در ایران

در اختتامیۀ سومین جشنواره »رسانه و عدالت« کرمان رخ داد؛

تجلیل از »هفته نامه استقامت« و »پایگاه خبری فردای کرمان« 
گروه جامعه: استاندار کرمان میانگین 
کشوری واکسیناسیون کرونا در کشور را 
 8۱ استان  در  را  عدد  این  و  درصد   8۵
درصد اعلام و تاکید کرد: »اولویت استان 

در مبارزه با کرونا، تزریق واکسن است«.
شهرستان های  زینی وند،  گفته ی  به 
شهربابک،  جیرفت،  راور،  ریگان،  »فهرج، 
آمار  رابر«  و  سیرجان  بردسیر،  بافت، 

پایین تری در تزریق واکسن دارند.
به گزارش ایرنا کرمان، علی زینی وند، 
شنبه ششم آذرماه در نشست ستاد استانی 
کرونا در کرمان گفت: »در واکسیناسیون 
استان  بالای ۹۰ درصد در  به  باید  کرونا 

برسیم«.
آمار  بحث  در  اینکه  بیان  با  وی 
واکسیناسیون کرونا بین  استان و کشور 
»مجموعه ی  افزود:  داریم،  جزئی  تفاوت 
آمار  کرمان  علوم پزشکی  دانشگاه 
واکسیناسیون بالاتری از میانگین کشوری 
با  اما در مجموع کل استان، آمارها  دارد 

متوسط کشوری تفاوتی اندک دارد«.
آمارها  »براساس  کرد:  اظهار  زینی وند 

جدی  مخالف  مردم  از  درصد  سه  فقط 
تزریق واکسن کرونا هستند لذا کمیته های 
می توانند  رسانه ها  همراهی  با  علمی 
کسانی را که در واکسن زدن تردید دارند، 
اقناع سازی کنند تا زمینه ی تزریق واکسن 

کرونا بیش از گذشته فراهم شود«.
به  اشاره  با  ادامه،  در  کرمان  استاندار 
با  واکسیناسیون  آمار  افزایش  ضرورت 
در  کرونا  گونه ی جدید  گزارش  به  توجه 
واکسن  تزریق  »اگر  کرد:  تاکید  آفریقا، 
آمدن  با  نشود  انجام  جدی تر  کرونا 
گونه های جدید ویروس کرونا دچار مشکل 
می شویم و باید همچنان پروتکل ها را نیز 

رعایت کنیم«. 

دادگستری  کل  رئیس  جامعه:  گروه 
تفسیر  این که  بر  تاکید  با  کرمان  استان 
نباید  مقررات  و   قوانین  از  مدیران 
و  اقتصادی  پروژه های  اجرای  مانع 
شورای  که  گفت  شود،  سرمایه گذاری 
گفت وگوی دولت و بخش خصوصی باید 

پررنگ تر ایفای نقش کند.
کل  اداره  عمومی  روابط  گزارش  به 
دادگستری استان کرمان، یدالله موحد در 
حاشیه ی بازدید از گمرک منطقه ی ویژه ی 
تشکیل  به  اشاره  با  رفسنجان  اقتصادی 
از  استانی حمایت  ستاد  مستمر جلسات 
اجرای اقتصاد مقاومتی، بیان کرد: »اتاق 
بین  ارتباطی  پل  عنوان  به  باید  بازرگانی 
رفع  زمینه ی  دولتی  و  خصوصی  بخش 
اقتصادی  و  تولیدی  واحدهای  مشکلات 
را فراهم کند«. وی گفت: »باید بر مبنای 
گفت وگوی سه جانبه ی بین مدیران تولید، 
مدیران حاکمیتی و دستگاه های نظارتی، 
مباحث و مشکلات مطرح شده و بر اساس 
یک رویه ی واحد نسبت به حل مشکلات 
جلسات  »این  افزود:  موحد  شود«.  اقدام 
در حقیقت یک گفت وگو است و تمامی 
اعضای این ستاد بر مبنای درک مشترک 
اقتصادی  مشکلات  که  می کنند  اهتمام 
استان و کشور را برطرف  کنند«. وی به 
شرایط جنگ اقتصادی کنونی اشاره کرد 
مدیران  و  اقتصادی  »فعالان  داد:  ادامه  و 
واحدهای صنعتی و تولیدی سربازان این 
جبهه هستند و همه باید دست به دست 

هم دهیم تا از این وضعیت عبور کنیم«.
رئیس کل دادگستری استان کرمان با 
از قوانین  تاکید بر این که تفسیر مدیران 
پروژه های  اجرای  مانع  نباید  مقررات  و  
گفت:  شود،  سرمایه گذاری  و  اقتصادی 
»بخش اعظمی از ۳۷۰ پرونده ی حمایت 
قضایی از سرمایه گذاران و بخش تولید در 
اقتصاد  اجرای سیاست های  استانی  ستاد 
بر  و  قضایی  و  ابعاد حقوقی  در  مقاومتی 
اساس گفت   وگو، همکاری و تعامل سازنده 
اشاره  با  وی  می شوند«.  جلسات حل  در 
بر  قضائیه  قوه  ریاست  ویژه ی  دستور  به 
بازدید از انبارهای گمرک، اموال تملیکی 
و  راستا  این  »در  کرد:  خاطرنشان   ... و 
انبار  از  کرمان  دادستان  بازدید  اساس  بر 
گمرک بم، یک دستگاه سی تی اسکن پس 
روز  در  و  است  شده  ترخیص  سال   ۱۰
از  اروندچرخ  شرکت  قطعات  نیز  جاری 
انبار گمرک رفسنجان ترخیص و زمینه ی 
افزایش ۱۲۰ شغل در این مجموعه فراهم 
می شود«. موحد در ادامه یادآور شد: »اتاق 
بازرگانی باید کارگزاران گمرکی مورد نیاز 
را تامین کند تا دستگاه ها بتوانند کار خود 
را بهتر دنبال کنند زیرا استان کرمان در 
حال صنعتی شدن است و باید به الزامات 

مورد نیاز این بخش توجه شود«.
وی تاکید کرد: »گفت وگو، همفکری، 
تعامل و اشتراک نظر برای حل مشکلات 
واحدهای تولیدی و اقتصادی با محوریت 

اتاق بازرگانی انجام شود«. 

گروه اقتصاد: رئیس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی استان کرمان گفت: »در حالی 
افزایشی  روندی  کشور  بیکاری  نرخ  که 
دارد، این نرخ در کرمان روندی نزولی پیدا 

کرده است«. 
رودری در عین حال اظهار کرد: »نرخ 
بیکاری استان همچنان بیش تر از متوسط 
کشوری است اما در بهار سال جاری این 
آمار ۱۱.4 درصد بوده که تا پایان تابستان 

امسال به ۱۱.۱ درصد رسیده است«.
رده  ی  بیکاری  نرخ  وی،  گفته ی  به 
متوسط  از  کرمان  سال  تا ۳۵  سنی ۱8 
است.  درصد   ۱۷ حدود  و  بیش تر  کشور 
کرمان  زنان  در  بیکاری  نرخ  همچنین، 
ایرنا  گزارش  به  دارد.  بغرنجی  وضعیت 
کرمان، جعفر رودری شنبه ششم آذرماه 
و  اشتغال  اقتصادی،  کارگروه  نشست  در 
آخرین  به  اشاره  با  کرمان  سرمایه گذاری 
گزارش مرکز آمار ایران در پایان تابستان 
در  کرمان  »استان  افزود:   ۱4۰۰ سال 
خصوص اشتغال رسمی و غیررسمی طبق 

وضعیت  کشور  متوسط  از  آمار  آخرین 
اقتصادی،  کارگروه  دبیر  دارد«.  بهتری 
اشتغال و سرمایه گذاری کرمان بیان کرد: 
»شاغلان استان 84۰ هزار نفر هستند که 
۳8۶ هزار نفر در حوزه ی مشاغل رسمی 
و 4۵4 هزار نفر غیررسمی مشغول به کار 
بیکاری  »نرخ  کرد:  اضافه  وی  هستند«. 
رده ی سنی ۱8 تا ۳۵ سال کرمان که به 
رده ی سنی  پربازده ترین  اقتصادی  لحاظ 
حدود  و  بیش تر  کشور  متوسط  از  است، 
متوسط  که  حالی  در  است  درصد   ۱۷
گفت:  رودری  است«.  درصد   ۲۳ کشور 
زنان  و  مردان  بیکاری  تفکیک  »براساس 
بیکاری  می شود،  بغرنج تر  کرمان  شرایط 
مردان این استان ۱۶ درصد و بانوان ۵۵ 
از نرخ  افزود: »بخشی  درصد است«. وی 
بیکاری کرمان به نرخ بالای بیکاری زنان 
برمی گردد و در نرخ مشارکت رتبه ی این 
استان ۲۱ و در نرخ بیکاری در رتبه ی ۲۲ 
کشور است یعنی ۲۱ استان شرایط بهتری 

نسبت به ما دارند«. 

گروه جامعه: دبیر کمیته علمی کشوری 
دُز  تزریق  با  این کمیته  از موافقت  کرونا 
از  بیشتر  افراد  برای  کرونا  واکسن  سوم 
که  گفت  و  داد  خبر  کشور  در  سال   ۱8
کار  این  زمان بندی  و  انجام  چگونگی 
بهداشت  وزارت  بهداشت  معاونت  توسط 
ایرنا  گزارش  به  شد.  خواهد  اطلاع رسانی 
یک شنبه  جماعتی،  حمیدرضا  سراسری، 
کمیته  اعضای  »تمامی  افزود:  آذرماه،   ۷
امروز  جلسه ی  در  کرونا  کشوری  علمی 
خود بر تزریق دُز سوم واکسن کرونا برای 
تاکید  کشور  در  سال   ۱8 از  بالاتر  افراد 
زمان بندی  و  انجام  چگونگی  و  کردند 
وزارت  بهداشت  معاونت  توسط  کار  این 
بیماری های  مدیریت  مرکز  و  بهداشت 
وزارتخانه، اطلاع رسانی خواهد  این  واگیر 
شد«. جماعتی خاطرنشان کرد: »مواردی 
از واریانت امُیکرون در کشورهای مختلف 
شناسایی شده و به دلیل سرایت بالای این 
در  دارد.  وجود  نگرانی هایی  جهش،  نوع 
مطالعات مختلف نشان داده شده که در 
کشورهای آفریقایی، میزان واکسیناسیون 

بوده،  از 4۰ درصد  کمتر  و  پایین  خیلی 
این جهش در کرونا رخ داده است. البته 
جهش های متعددی در کرونا ایجاد شده 
و  ایجاد  نوع جهش  از ۵۰  بیش  شاید  و 
امُیکرون  جهش  آمدن  وجود  به  باعث 
شده باشد«. وی تصریح کرد: »مهم ترین 
ویروس  جدید  واریانت های  با  مقابله  راه 
امُیکرون، واکسیناسیون، رعایت  از جمله 
در  محدودیت  و  بهداشتی  پروتکل های 
است  کشورهایی  ویژه  به  مرزی  مبادی 
و  رفت وآمد  آفریقایی  کشورهای  با  که 
برخی  حاضر  حال  در  دارند.  ستد  و  داد 
کشورهای اروپایی، محدودیت هایی را در 
این موارد  ایجاد کرده اند و  مرزهای خود 
افزایش  بر  و  بررسی  علمی  کمیته ی  در 
رعایت  لزوم  واکسیناسیون،  پوشش 
بیشتر پروتکل های بهداشتی و تزریق دُز 
دبیر کمیته  تاکید شد«.  یادآور  یا  اضافه 
علمی کشوری کرونا یادآور شد: »تاکنون 
برای  از جمعیت هدف  حدود 8۵ درصد 
واکسیناسیون، دُز اول و حدود ۷۰ درصد 
نیز دُز دوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند. 

سومین  اختتامیه ی  مراسم  جامعه:  گروه 
جشنواره »رسانه و عدالت« استان کرمان، روز 
کرمان  شهدای  گلزار  محل  در  آذرماه  هفتم 

برگزار شد.
پایگاه خبری »فردای کرمان« و »هفته نامه 
خبر  بخش  در  جشنواره  این  در  استقامت« 
آن ها  از  و  شدند  اول  رتبه ی  کسب  به  موفق 

تقدیر شد.
به گزارش استقامت، رئیس کل دادگستری 
سومین  اختتامیه ی  آیین  در  کرمان  استان 
از  پس  کرمان  عدالت«  و  »رسانه  جشنواره 
این  به  قضاییه  قوه  رئیس  پیام  متن  قرائت 
جشنواره، بیان کرد: »ابتکار برگزاری جشنواره 
رسانه و عدالت سال ۹۵ در هفته ی قوه قضائیه 
در  قضائیه  قوه  هفته  بزرگداشت  ستاد  در  و 

کرمان کلید خورد«.
از  که  بود  این  »بنای جشنواره  افزود:  وی 
نمایندگان  و  استانی  رسانه های  ظرفیت های 
احسن  نحو  به  استان  در  ملی  رسانه های 
استفاده شود و همه ی اصحاب رسانه ی استان 
مشارکت جدی و همراهی موثری را با دستگاه 
قضایی استان در جهت اطلاع رسانی و افزایش 

آگاهی عمومی داشته باشند«.
با  کرمان  استان  دادگستری  کل  رئیس 
و  رسانه  جشنواره  اولین  برگزاری  به  اشاره 
کرد:  آبان  ماه سال ۹۶، خاطرنشان  در  عدالت 

ظرفیت  شدن  فعال  هدف  با  جشنواره  »این 
در  مشارکت  راستای  در  محلی  رسانه های 
رقابت  ایجاد  قضایی،  دستگاه  اخبار  انتشار  
سالم و سازنده بین اصحاب رسانه ی استان در 
حوزه ی قضایی استان و ایجاد انگیزه و رغبت 
ارتقا  برای  آن ها  تلاش  و  رسانه  اصحاب  بین 
شکل  قضایی  زمینه ی  در  خود  علمی  سطح 

گرفت«.
پتانسیل های  و  استعدادها  شناسایی  وی، 
خبرنگاران  تربیت  استان،  خبری  و  رسانه ای 
و  خبرنگاران  از  حمایت  قضایی،  و  حقوقی 
قضایی،  حوزه ی  نویسندگان  و  روزنامه نگاران 

از  بهینه  استفاده ی  و  رسانه ها  فعال سازی 
ورودی  کاهش  در  رسانه ای  فرصت های 
برتر  روزنامه نگار  و  انتخاب خبرنگار  پرونده ها، 
خدمات  به  نهادن  ارج  و  قضایی  حوزه ی  در 
صاحبان رسانه در استان را از دیگر اهداف مهم 

جشنواره ی رسانه و عدالت بیان کرد.
موحد در ادامه خاطرنشان کرد: »سال ۹۶ 
در اولین جشنواره رسانه و عدالت، ۵۷ رسانه 
شرکت کردند و هزار و ۹۲۹ اثر مورد داوری 

قرار گرفت و از رسانه های برتر تقدیر شد«. 
سال  در  جشنواره  دومین  »در  افزود:  وی 
شرکت  استان  رسانه   4۱ مجموع  در   ،۹۷

از  پس  که  بود  شده  ارسال  اثر   ۹۲۰ کردند، 
مورد  داوران  هیات  نظر  با  رسانه   ۵۹ داوری، 

تقدیر قرار گرفتند«.
با  کرمان  استان  دادگستری  کل  رئیس 
اختتامیه ی  برگزاری  امروز شاهد  این که  بیان 
سال  در  عدالت  و  رسانه  جشنواره  سومین 
۱4۰۰ هستیم، گفت: »در این دوره شش هزار 
و ۲۹ اثر از ۷۰ رسانه استان به دبیرخانه ارسال 
شد و امسال مشارکت نسبت به دوره ی قبل، 

۷۰ درصد رشد داشته  است«.
قرائت  از  پس  گزارش،  این  اساس  بر 
بیانیه ی هیات داوران جشنواره از خبرگزاری ها، 
و  محلی  روزنامه های  خبری،  پایگاه های 
سراسری، هفته نامه ها و ماه نامه های استان در 

بخش های خبر، گزارش و تیتر تجلیل شد.
پایگاه خبری »فردای کرمان« و »هفته نامه 
خبر  بخش  در  جشنواره  این  در  استقامت« 
آن ها  از  و  شدند  اول  رتبه ی  کسب  به  موفق 

تقدیر شد.
ابوالفضل کارآمد،  در این مراسم همچنین 
قرار  تجلیل  مورد  کرمان  رسانه  پیشکسوت 
آزاده،  »بیسیم چی  کتاب  از  رونمایی  گرفت. 
لشکر  بیسیم چی  خاطرات  مقتدر«،  قاضی 
حاج قاسم سلیمانی، حاج حسین شکوهی نسب، 
رئیس فقید دادگستری شهرستان جیرفت، از 

دیگر بخش های این مراسم بود. 

گروه جامعه: پل شهید بادپا )راه آهن( شهر 
برای  مسدودسازی  هفته  چند  از  پس  کرمان 
تعمیر شکاف)درز اجرایی( در آن، روز سه شنبه 

بازگشایی شد.
شهردار  زیربنایی  امور  و  معاون حمل ونقل 
کرمان گفت که قرار بوده این پل هفته ی پیش 
بازگشایی شود، اما به دلیل بازدید شورای فنی 

استان، بازگشایی پل به تعویق افتاد.
درز  که  کرد  تاکید  دیگر  باری  نیکویی 
اجرایی ایجاد شده در این پل، هیچ ربطی به 

زلزله ی هرمزگان ندارد.
فنی  شورای  کارشناسان  وی،  گفته ی  به 
استان از این پل بازدید و موضوع را بررسی و 
به زودی  تهیه کرده اند که  این باره  گزارشی در 

ارائه خواهد شد.
ابهامات  و  موضوع  حساسیت  به  توجه  با 
این  می رود  انتظار  اتفاق،  این  درباره ی  فراوان 
گزارش در اختیار رسانه ها و افکار عمومی نیز 

قرار گیرد.
به گزارش استقامت، هفته ی پایانی آبان ماه 
امسال بود که پلیس از مسدودسازی پل شهید 
درز  یک  شناسایی  آن،  دلیل  داد.  خبر  بادپا 
شرایطی   در  هم  آن  شد؛  ذکر  پل  در  اجرایی 
این روگذر که توسط قرارگاه خاتم احداث شده 
و  رسیده  بهره برداری  به   ۹8 اسفندماه  است، 
بار ترافیک رفته  هنوز دو سال نیست که زیر 
و  زمین  فرونشست  هرمزگان،  زلزله   . است 
کیفیت پایین ساخت پل از جمله دلایلی بود 
که افکار عمومی پس از اعلام این خبر، درباره ی 
روگذر شهید بادپا مطرح می کردند. تاکنون اما 
همه، از سوی شهرداری رد شده است. نیکویی 

معاون شهردار کرمان گفته که دلیل ایجاد این 
شکاف)درز اجرایی(، تردد خودروها بوده است.

مدار  از  تاکنون  آبان ماه   ۲4 از  پل  این 
سرویس دهی خارج بود و در حالی که شهرداری 
وعده داده بود اوایل هفته ی گذشته بازگشایی 

می شود، سه شنبه ۹ آذرماه این اتفاق افتاد.
نیکویی  مهدی  کرمان آنلاین،  گزارش  به   
روز سه شنبه در توضیح بیش تر اظهار کرد: »با 
توجه به حاشیه ها و دغدغه هایی که در خصوص 
این پل وجود داشت، مقرر شد  مسدود شدن 
شورای فنی استان از پل بازدید کند و گزارش 
دهد؛  ارائه  استان  مقامات  به  را  خود  مکتوب 
استان،  فنی  بازرسیِ شورای  زمان  تا  بنابراین، 

بازگشایی پل متوقف شد«.
این که  بیان  با  کرمان  شهردار  معاون 
قبل  از هفته ی  بودیم،  داده  طبق وعده ای که 
موقت  به صورت  را  پل  مسیر  می توانستیم 
بازگشایی کنیم، ادامه داد: »اما به دلیل بازدید 
شورای فنی استان و اعلام نتیجه، بازگشایی پل 

به تعویق افتاد«.
آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  نیکویی 
بروز  دلیل  »هرمزگان«،  استان  اخیر  زلزله ی 
مشکل برای پل »شهید بادپا« بوده است، گفت: 
»اشکال پیش آمده هیچ ربطی به زلزله ندارد«.

وی با بیان اینکه تعمیر و نگهداری پل ها در 
همه ی دنیا وجود دارد و پل ها باید هر چندوقت 
یک بار بازدید و اصلاح شوند، افزود: »پل »شهید 
بادپا« به دلیل عرشه ی زیاد و طولانی بودن، دو 
و  زمان  مرور  به  که  دارد  »الاستومری«  درز 
از  ناشی  دینامیکیِ  و  ترافیکی  بارهای  وجود 
حرکت و تردد خودروها، باید مانند سایر پل ها، 

بازدید، تعمیر و نگهداری شود«.
عرشه ی  چون  »همچنین  کرد:  اظهار  وی 
است،  زیاد  بادپا«  »شهید  پل  جمله  از  پل ها 

وجود درز اجرایی ضروری است«.
شهردار  زیربنایی  امور  و  معاون حمل ونقل 
پل  مشکل  اینکه  بر  مجدد  تاکید  با  کرمان 
نداشته  اخیر  زلزله ی  به  بادپا«، ربطی  »شهید 

است، گفت: »قرارداد احداث این پل به صورت 
EPC است و اصلاح هرگونه مشکل در آن تا 
پنج سال، جزو تعهدات پیمانکار است؛ بنابراین، 
پیمانکار نسبت به اصلاح پل اقدام کرده است«.

شهردار  زیربنایی  امور  و  معاون حمل ونقل 
شورای  بازدید  خصوص  در  همچنین  کرمان 
فنی استان از پل »شهید بادپا« گفت: »شورای 
استانداری،  نمایندگان  از  متشکل  استان  فنی 
راهداری،  بودجه،  و  برنامه  شهرسازی،  و  راه 
آزمایشگاه مکانیک خاک و دستگاه های فنی و 
اجرایی مربوط، ضمن بازدید میدانیِ چندساعته 
و دریافت گزارش از مشاور و ناظر پل »شهید 
تخصصیِ  کمیته های  در  را  موضوع  بادپا«، 
ایمنی، فنی و ترافیکی خود، بررسی می کنند، 
و به زودی گزارش مربوط را ارائه خواهند داد«. 
استاندار کرمان  معاون عمرانی  این باره،  در 
روز دوشنبه به ایرنا گفته است: گزارش اولیه ی 
مشکل  پروژه  این  می دهد  نشان  فنی  شورای 

سازه ای و ایمنی ندارد. 
بیان  با  موسوی  اللهی  آیت  سیدمصطفی 
اینکه در صورتی که به ماجرا ورود نمی کردیم، 
شورای  از  و  بازگشایی  را  مسیر  شهرداری 
افزود:  نمی خواست،  اظهارنظر  استان  فنی 
بادپا  شهید  پل  اینکه  برای  »حساسیت هایی 
مطرح  مجازی  فضای  در  نه؟  یا  دارد  مشکلی 
شده بود لذا برای اینکه مطمئن شوم مشکلی 
وجود ندارد، دستور بررسی مجدد پل را دادم«. 
ابهامات  به  اما  شده  بازگشایی  پل  این  حالا 
شد،  ایجاد  آن  در  شکاف  چرا  اینکه  درباره ی 
پاسخ متقنی داده نشده و باید منتظر گزارش 

نهایی کارشناسان شورای فنی استان بمانیم. 

صادرکنندگان  گفته ی  به  اقتصاد:  گروه 
در  ایران  صادراتی  بازارهای  ایران،  خشکبار 
شده  تصاحب  آمریکایی  تجار  سوی  از  پسته 
است و تجار پاکستان نیز با رفت و آمد مستقیم 
بازار  کف  از  را  خرما  خوزستان،  و  کرمان  به 
بازارهای جهانی  در  نام خود  به  و  جمع آوری 

صادرات می کنند. 
صادرات  در  ایران  تهران،  اتاق  گزارش  به 
خشکبار، یک رقیب تازه نفس پیدا کرده است. 
در حالی طی چند سال گذشته، باغات پسته 
کرمان  پسته  جای  آمریکا  کالیفرنیای  در 
است،  کرده   تنگ  جهانی  بازارهای  در  را 
می گویند،  ایران  از  خشکبار  صادرکنندگان 
خرمای  صادراتی  بازارهای  پاکستانی ها 
بازار جهانی  برای  و  را تصاحب کرده اند  ایران 
پسته نیز خیز برداشته اند. آن طور که اعضای 
نشست  در  خشکبار  صادرکنندگان  اتحادیه 
اخیر کمیسیون کشاورزی اتاق تهران گوشزد 
از سال ۹۷  ایران پس  پسته  کردند، صادرات 
روند  ارزی،  تعهد  رفع  بخشنامه ی  اجرای  و 
خریدار  کشورهای  و  کرد  آغاز  را  خود  نزولی 
تازگی  به  و  ترکیه  آمریکا،  سمت  به  پسته، 
پاکستان روی آورده اند. به گفته ی مجید بازیان 
خشکبار،  صادرکنندگان  اتحادیه  نایب رئیس 
حجم تولید پسته ایران طی سال ۹۷ به شدت 

به  آنچه که  و  برداشت  یافت و میزان  کاهش 
تن  هزار   ۵۰ از  بیش  شد،  عرضه  داخل  بازار 
نبود و با پیاده سازی مقررات رفع تعهد ارزی، 
صادرکنندگان از عرضه ی بین المللی این میزان 

تولیدات باز ماندند.
وی با بیان این که در این سال و با غیبت 
بازار  از  عمده ای  بخش  آمریکا  پسته  ایران، 
افزود:  کرد،  خود  آن  از  را  کشور  صادراتی 
به  متحده  ایالات  در  پسته  سالانه ی  »تولید 
۵۵۰ هزار تن رسیده  است و بازارهای خواهان 
پسته هیچ گاه منتظر نمی ماند تا پسته ایران را 
دریافت کند و با کوچک ترین وقفه در تجارت 
را  محصولاتشان  کشورها  دیگر  محصول،  این 
فرآورده های خشکبار  سایر  و  پسته  جایگزین 
ایران می کنند«. بازیان افزود: »طی سال ۹8، 
صادرکنندگان پسته از ایران مجبور شدند برای 
این  از  بازارهای صادراتی، هر تن  به  بازگشت 
محصول را به قیمت ۵ هزار دلار عرضه کنند 
در حالی که طی سال ۹۵، نرخ صادرات پسته 

ایران حدود ۱۰ هزار دلار در هر تن بود«.
وی گفت: »میزان صادرات پسته ایران طی 
سال ۹۵ در حدود ۱۳8 هزار تن و به ارزش 
۱.۲ میلیارد دلار بود در حالی که در سال ۹۹، 
ارزآوری  به رغم صادرات ۲۰۳ هزار تن پسته، 
دلار  میلیارد   ۱.۳ حدود  رقمی  محصول  این 

اعمال  را  اتفاق  این  دلیل  وی  نبود«.  بیشتر 
صادرکنندگان  برای  ارزی  تعهد  رفع  مقررات 
و  کرد  ذکر  صادراتی  پایه  نرخ  در  ایراد  نیز  و 
باید  پسته  صادراتی  پایه ی  »نرخ  شد:  یادآور 
اصلاح شود در حالی که وزارت جهاد کشاورزی 
اعتقادی به اصلاح در این بخش ندارد«. این در 
حالی است که به گفته ی امیرحسین زرگرزاده، 
پاکستانی  تجار  فعالیت  خرما،  صادرکننده ی 
اخیر  ایران طی سال های  برای خرید خرمای 
رفت و آمد  با  کشور  این  تجار  و  یافته  شدت 
ایران  از  منطقه  این  خرمای  خوزستان،  به 
به  می کنند.   صادرات  مجدد  و  خریداری  را 
گفته ی وی، تجار پاکستانی حتی به کرمان نیز 
رفت و آمد کرده و خرمای شاهانی این منطقه را 
از کف بازار جمع می کنند. زرگرزاده یادآور شد: 
»در حال حاضر پاکستان، بازارهای بیش از ۳۰ 

ساله ی خرمای ایران در جهان را تصاحب کرده 
و آن طور که در رفت و آمدهای مقامات دولتی 
این کشور به ایران دیده می شود، به دنبال تهاتر 
خرما با ایران هستند«. این صادرکننده ی خرما 
پاکستان  به طور قطع،  امسال  تاکید کرد که 
بازار صادراتی خرمای ایران را بیش از سال های 
همین  در  گرفت.  خواهد  اختیار  در  گذشته 
اتحادیه  دبیر  هاشمی  زین العابدین  رابطه، 
صادرکنندگان خشکبار نیز گفت: »پاکستان با 
بسیاری از کشورها از جمله بازارهای صادراتی 
خشکبار ایران، تعرفه ی ترجیحی برقرار کرده 
است و طی سال های اخیر، تجار این کشور به 
شکل حرفه ای به تجارت جهانی خشکبار قدم 
کشورهای  از  »یکی  افزود:  وی  گذاشته اند«. 
ایران، لهستان است که تجار  خریدار خرمای 
این کشور اعلام کرده اند که دیگر خرما از ایران 
خریداری نمی کنند چراکه با برقراری تعرفه ی 
صفر درصد میان لهستان و پاکستان، واردات و 
خرید خرما از پاکستان برای آن ها به صرفه تر 
است«. هاشمی ادامه داد: »این در حالی است 
که تجار آمریکایی به طور چشمگیری در هند 
فعال شده و با تجار این کشور به طور مستقیم 
وارد مذاکره شده اند که پسته ایران را خریداری 
نکنند و پسته آمریکایی را جایگزین پسته ایران 

کنند«. 

خرما  ملی  انجمن  رئیس  اقتصاد:  گروه 
درباره ی دلیل عودت نخل های بوشهری ها از 
قطر گفت: »گواهی های بهداشت این نخل ها 
از سوی قطر تأیید نشده است. آن ها بر این 
باورند که در گواهی بهداشت نخل ها تغییراتی 
است  برده  دست  آن ها  روی  و  شده  اعمال 
گواهی ها  که  است  نشده  مشخص  هنوز  اما 
بهداشتی برچه اساسی و با چه نظارتی صادر 
گفته ی  به  ایران،  اتاق  گزارش  به  شده اند«. 
رشیدفرخی، قطر میزبان مسابقات جام جهانی 
هدف  با  آن ها  این رو  از  است   ۲۰۲۲ فوتبال 
خرید  به  اقدام  ورزشگاه ها  و  شهرها  تزئین 
نخل از ایران کردند. وی افزود: »حال که این 

موضوع به پایان رسیده، امیدواریم این آخرین 
پرونده ی فروش نخل باشد. خروج نخل ها اگر 
نهایت در میزان تولید  باشد در  ادامه داشته 
مستقیم  تأثیر  کشور  در  خرما  صادرات  و 
این  باید  این رو  از  گذاشت  خواهد  برجای 
روند متوقف شود«. مدتی قبل گمرک ایران 
صادرات نخل را تائید کرد اما  اخبار متناقضی 
در مورد صادرات و البته قاچاق درخت نخل 
توجه  با  بود که  و گفته شده  به قطر مطرح 
این  جام جهانی ۲۰۲۲،  در  قطر  میزبانی  به 
صادرات، صورت گرفته است، گرچه مسئولان 
موضوع  این  با  رابطه  در  به صراحت  مربوطه 
وجود  اگرهایی  و  اما  و  نکردند  شفاف سازی 

داشت ولی آمار گمرک ایران نشان داد که این 
صادرات انجام شده است. طبق توضیحاتی که 
مهرداد جمال ارونقی، معاون فنی گمرک ایران 
هفت ماهه ی  در  است؛  کرده  اعلام  ایسنا  به 
سال جاری، صادرات قطعی نخل و نهال خرما، 
بیش از ۶۵۰ تن بوده که از این میزان، ۶۰۰ 
به  است.  بوده  خرما  نهال  مابقی  و  نخل  تن 
گفته ی او، در فاصله ی مهر تا آبان امسال در 
گمرک منطقه ی ویژه ی اقتصادی بوشهر چهار 
فقره اظهارنامه ی صادراتی نخل ثبت شده که 
تن  وزن ۶۰۰  به  نخل  نفر  مجموع ۵88  در 
به ارزش ۱۳۶.۱ هزار دلار و همگی صادرات 
به مقصد قطر بوده است. ارونقی با اشاره به 

با  این که در صادرات نخل از گمرک بوشهر، 
از  قبل  اظهاری،  کالای  حساسیت  به  توجه 
اتمام تشریفات گمرکی مسئولان وزارت جهاد 
کرده  بازدید  آن  از  بوشهر  استان  کشاورزی 
بودند، گفت: »این محموله ها بعد از اخذ مجوز 
لازم از جمله قرنطینه ی نباتی و مجوز سازمان 
جهاد کشاورزی استان بوشهر و بارگذاری آن 
شده  صادر  گمرکی  امور  جامع  سامانه ی  در 
قطر  سوی  از  صادراتی  نخل های  اما  است«. 
پذیرفته نشده است؛ به گفته ی ارونقی با وجود 
نخل های  کل  تعداد  گرفته،  صورت  صادرات 
صادر شده یعنی مجموع ۵88 اصله به قطر، 

به ایران برگشت خورده است. 

گزارش کارشناسان فنی به زودی ارائه می شود

پل شهید بادپا پس از تعمیر بازگشایی شد 

در گزارش اتاق بازرگانی تهران مطرح شد؛

تهدید صادرات خرما و پسته ایران

رئیس انجمن ملی خرما توضیح داد

چرا نخل های ارسالی به قطر برگشت خورد؟

خبر


